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Protokół Nr VII/2024 

z VII Zwyczajnej Sesji  

Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie 

odbytej w Sali Sesyjnej Biblioteki Publicznej 

przy ul. Poznańskiej 16 w Murowanej Goślinie 

z dnia 19 listopada 2024 r. 

godz. 17.00 – 18.15 

 

 

Radni obecni na Sesji (lista obecności wygenerowana z systemu eSesja - zał. 1) 

1. Magdalena Binięda - Grzebyta 

2. Mikołaj Gałka 

3. Patrycja Kałasz 

4. Jędrzej Kaźmierczak 

5. Dawid Krauze 

6. Małgorzata Krzysztoń 

7. Jacek Łucki 

8. Radosław Matoga 

9. Grażyna Nawrocka 

10. Krzysztof Padiasek 

11. Jerzy Rak 

12. Beata Robak 

13. Przemysław Rogalski 

14. Elżbieta Walczak 

15. Katarzyna Woroch 

 

Goście obecni na sesji: 

Burmistrz Justyna Radomska 

Zastępca Marcin Buliński 

Sekretarz Kamil Pajewski 

Mecenas Jakub Kortus 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie poprawności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr VI/2024 z Sesji Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie odbytej 

w dniu 15 października 2024 r. 

3. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

na rok 2025. 

4. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na rok 2025. 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2025. 

6. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na rok 2025, poboru opłaty targowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasenta i określenia wynagrodzenia inkaso. 

7. Stanowisko Burmistrza Miasta i Gminy Murowana Goślina w sprawie średniej ceny 

sprzedaży drewna w celu ustalenia wysokości podatku leśnego na rok 2025. 

8. Projekt uchwały w sprawie  nadania nazw Kosa i Bociana ulicom w Rakowni. 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania  

oraz wysokości stypendiów sportowych dla zawodników za osiągnięte wyniki sportowe. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR III/24/2024 Rady Miejskiej w Murowanej 

Goślinie z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu Strategii rozwoju gminy Murowana Goślina do 2035 

roku, w tym trybu jej konsultacji. 

11. Projekt uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji Miasta i Gminy Murowana Goślina. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

w gminie Murowana Goślina. 

13. Projekt uchwały w sprawie zasad ustalenia wysokości diet sołtysów sołectw Gminy 

Murowana Goślina. 
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14. Projekt w sprawie zasad ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych Gminy Murowana Goślina. 

15. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Murowana Goślina. 

16. Interpelacje, wole głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie poprawności obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Walczak otworzyła obrady VII Sesji Rady  

Miejskiej w Murowanej Goślinie. W sesji uczestniczyło 15 radnych. Nieobecni  

radni: 0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła kworum. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że na podstawie art. 20 ust. 1b ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym sesja jest transmitowana i nagrywana  

na kanale esesja.tv. oraz na portalu społecznościowym urzędowym profilu facebook. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Walczak: Drodzy Państwo, w dniu dzisiejszym wpłynął 

wniosek pani burmistrz o zmianę porządku obrad. 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Drodzy państwo, w dniu dzisiejszym złożyłam wniosek  

o zmianę porządku obrad, położyliśmy państwu na stołach wydrukowane projekty uchwał. 

Wnoszę i proszę o zmianę porządku obrad poprzez dołożenie dwóch punktów 14 i 15. Drodzy 

państwo, to jest standardowa procedura, tak w samorządzie jest, że nasze uchwały oprócz 

wojewody, czyli nadzoru wojewody, bo tam trafiają wszystkie uchwały, i są publikowane także 

Regionalna Izba oraz Prokuratura od czasu do czasu sprawdza legalność naszych uchwał  

i dostaliśmy w dniu wczorajszym, ale nie tylko my, bo sprawdzaliśmy, to jest jakaś akcja  

po całym powiecie, pismo z Prokuratury Rejonowej z prośbą o weryfikację i analizę naszych 

uchwał w sprawie ustalenia wysokości diet i kosztów służbowych podróży zarówno radnych  

i sołtysów i wskazanie kiedy te uchwały były w Dzienniku Urzędowym i okazało się, że nasze 

uchwały, które którymi się posługujemy i są oczywiście przez wojewodę zatwierdzone.  

W 2018 r. nasze uchwały były zmieniane o wysokości diet, nie były publikowane w Dzienniku 

Urzędowym. Jest to nasze prawo lokalne, ale nie było w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego, więc teraz zrobiliśmy projekty uchwał na podstawie tego Wniosku.  
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Nic nie zmieniamy w tych uchwałach. Te uchwały, które obowiązywały zarówno o dietach 

radnych, z 2018 r., później w 2020 były tam jakieś punkty zmieniane i o dietach sołtysów.  

W treści tutaj zostawiamy te same zasady. Tutaj nic się nie zmienia, tylko chodzi o to,  

że w punkcie ostatnim, czyli w §6 dopisujemy, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 

od jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, czyli każdy, kto 

wejdzie na dzienniki uchwał będzie widział także nasze uchwały. Więc jeżeli państwo się 

zgodzicie na wiosek o na zmianę porządku obrad to oczywiście omówimy to dokładnie, jeżeli 

państwo się zgodzą na zmianę  porządku. Przy dyskusji pan sekretarz przedstawi jeden i drugi 

projekt tej uchwały. 

 

Głosowanie w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad ustalenia wysokości diet 

sołtysów sołectw Gminy Murowana Goślina. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 

Głosowanie w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad ustalenia zasad ustalenia 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Gminy Murowana Goślina. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 

Głosowanie w sprawie: 

zatwierdzenia zmienionego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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2. Przyjęcie protokołu nr VI/2024 z Sesji Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie odbytej 

w dniu 15 października 2024 r. 

 

(Brak uwag do protokołu) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr VI/2024 z Sesji Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie odbytej  

w dniu 15 października 2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

3. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

na rok 2025. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za, 0 głosów przeciw,  

4 głosy wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

na rok 2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/66/2024 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na rok 2025. 

 

 

 



Protokół Nr VII/2024 z VII Sesji Rady Miejskiej – 19 listopada 2024 r. 

6 
 

4. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na rok 2025. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na rok 2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/67/2024 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2025. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 7 głosami za, 0 głosów przeciw,  

1 głos wstrzymujący się, 0 brak głosu, 1 osoba nieobecna. 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych  na rok 2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Protokół Nr VII/2024 z VII Sesji Rady Miejskiej – 19 listopada 2024 r. 

7 
 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/68/2024 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na rok 2025. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na rok 2025, poboru opłaty targowej  

w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasenta i określenia wynagrodzenia inkaso. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na rok 2025, poboru opłaty targowej 

w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasenta i określenia wynagrodzenia inkaso. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/69/2024 w sprawie opłaty targowej na rok 2025, 

poboru opłaty targowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasenta i określenia 

wynagrodzenia inkaso. 

 

7. Stanowisko Burmistrza Miasta i Gminy Murowana Goślina w sprawie średniej ceny 

sprzedaży drewna w celu ustalenia wysokości podatku leśnego na rok 2025. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

 

(Brak dyskusji) 
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Głosowanie w sprawie: 

Stanowisko Burmistrza Miasta i Gminy Murowana Goślina w sprawie średniej ceny 

sprzedaży drewna w celu ustalenia wysokości podatku leśnego na rok 2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

8. Projekt uchwały w sprawie  nadania nazw Kosa i Bociana ulicom w Rakowni. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie  nadania nazw Kosa i Bociana ulicom w Rakowni. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/70/2024 w sprawie nadania nazw Kosa  

i Bociana ulicom w Rakowni. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania  

oraz wysokości stypendiów sportowych dla zawodników za osiągnięte wyniki 

sportowe. 

 

Komisja Oświatowo-Społeczna zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 
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Mikołaj Gałka: Chciałbym, jeśli państwo możecie otworzyć ten projekt uchwały, abyście 

spojrzeli na §4, który mówi o spełnieniu jednego z kryterium przyznania tego stypendium.  

To jest osiągnięcie znaczącego wyniku sportowego. I tu jest przywołany paragraf, co oznacza, 

że do otrzymania stypendium uprawniony jest zawodnik, który w ciągu 12 miesięcy 

poprzedzających termin składania wniosków był pkt 1. Reprezentantem Polski w Igrzyskach 

Olimpijskich lub Igrzyskach Paraolimpijskich lub reprezentantem Polski w Mistrzostwach 

Świata lub Pucharze Świata w kategorii junior, młodzieżowy lub senior, był reprezentantem 

Polski w Mistrzostwach Europy, Pucharze Europy w kategorii junior, młodzieżowy lub senior 

lub zajął miejsca od 1 do 6 w Mistrzostwach Polski, Pucharze Polski w kategorii junior, 

młodzieżowy lub senior lub zajął miejsca od 1 do 6 w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży 

lub Igrzyskach Olimpijskich lub został powołany do kadry Narodowej Polskiej w kategorii junior, 

młodzieżowy lub senior. Rozeznałem, jak to wygląda wśród paru osób, które w chwili obecnej 

pobierają stypendia, także mam wrażenie, że wpisanie tych wymagań bardzo zawęzi ilość 

osób, które będą mogły się o te stypendia udzielać. Proszę zobaczyć, był reprezentantem 

Polski w Igrzyskach Olimpijskich lub Igrzyskach Paraolimpijskich. No, żeby być tym 

reprezentantem, to nie wystarczy po prostu tylko uprawiać sport, tylko ktoś musi kogoś tam 

wysłać. Kolejna rzecz. Reprezentant Polski w Mistrzostwach Świata lub Pucharze Świata  

w kategorii junior. Reprezentant Polski w Mistrzostwach Europy, Pucharze Polski w kategorii 

junior, młodzieżowy lub senior. Dalej są punkty, które mówią o zajęciu miejsc od 1 do 6  

w Mistrzostwach Polski, Pucharze Polski, w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży  

lub w Igrzyskach. Także mam może nie przekonania, ale sądzę, że będzie mniej chętnych, 

którzy by mogli się ubiegać o to stypendium z tego powodu, że dość zostało chyba zawężone 

tym paragrafem możliwość ubiegania się o stypendium.  

 

Burmistrz Justyna Radomska: To jeszcze nim odpowiem tutaj panu radnemu i państwu  

na pytanie, ponieważ ten projekt uchwały był na jednej z komisji, więc nie wszyscy państwo  

to słyszeli. Ten projekt jest zmieniony bo, jak pamiętacie państwo on już był wyłożony,  

ja go wycofałam z porządku obrad i to co mówiłam już na komisji, zmieniła się ustawa o sporcie 

i ustawa o sporcie określa nam jak uchwała w sprawie stypendiów ma wyglądać, to znaczy 

określa jakie muszą być zasady. I są dwie zasady, czyli pierwsza, że wysokość stypendiów 

musi być zależna od wyników sportowych, a druga, musi mieć znaczenie sport dla danej 

jednostki. I to, co my wcześniej mieliśmy, mieliśmy podział także na sporty ważne  

dla Murowanej Gośliny, to co Państwo zgłaszaliście najwięcej swoich uwag, że dzielimy 

sportowców. My się z tego wycofaliśmy, ale to co mówiłam na komisji wcześniej może dojść 

do takiej sytuacji, że nadzór Wojewody nam cofnie ten projekt, bo nie spełniliśmy wymogów 

ustawy o sporcie. No ryzykujemy w sensie takim, że jeden z warunków ustawy o sporcie 

spełniamy, czyli podzieliliśmy kryterium w zależności od wyniku sportowego, czyli 
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podzieliliśmy, że nie wszyscy są tak samo oceniani, tak jak kiedyś było, tylko mamy kryteria 

tej oceny i różne stawki, ale nie zrobiliśmy tego, co Państwo mówili, czyli nie mamy tych 

sportów znaczących dla Murowanej Gośliny, czyli te trzy kategorie, które wcześniej mieliśmy. 

Drodzy Państwo, my sprawdziliśmy, znaczy nad tą uchwałą pracowało bardzo dużo osób,  

bo pracował i Centrum Kultury i Sportu, Referat Oświaty. Robiąc taki podział,  

my sprawdzaliśmy, czy ktoś, jak już wcześniejszą uchwałę mieliśmy, projekt uchwały, 

przepraszam, jak mieliśmy podział nawet na te dyscypliny sportowe, które podzieliliśmy, 

ważniejsze, mniej ważne i takie, których to po tamtej analizie, jak zrobiliśmy analizę  

chyba 7 lat tych stypendiów, jak były udzielane, nikt nie straciłby stypendium. Są osoby, które 

zyskają kwoty po prostu, będą dostawały więcej niż w poprzedniej uchwale, no bo teraz 

podzieliliśmy i wtedy też taki był podział. Sprawdziliśmy, kto dostawał stypendium, kto składał 

wnioski i nie mamy takiej sytuacji, że teraz ktoś się na te stypendium. No chyba, że ktoś nigdy 

nie składał i teraz pierwszy raz, ale nie mamy takiej sytuacji, żeby ktoś tutaj był poszkodowany. 

No stypendium sportowe jest przyznawane i to nie tylko w naszej gminie, ale nie dla kogoś, 

kto uprawia sport, tylko dla kogoś, kto ma jakieś wyniki i chcemy go wspomóc, żeby jeszcze 

lepsze wyniki miał. I żeby miał możliwość podwyższania swoich zdolności, no bo sport  

to uprawia tutaj kilkanaście tysięcy osób, biega, skacze, jeździ na rowerze, ale nie każdy może 

dostać stypendium, więc ten podział, o którym Pan Radny Gałka mówi, ja nie widzę żadnego 

zagrożenia, mamy takich sportowców, którzy są i w Mistrzostwach Polski, i w Mistrzostwach 

Europy. Mamy osoby, które są w kadrze narodowej i są mieszkańcami naszej gminy,  

one składają wnioski. Ja nie widzę żadnego zagrożenia, żeby ktoś tutaj, kto składa wniosek  

o stypendium, tego stypendium nie dostał. Stypendium będzie, to znaczy wnioski o stypendium 

które, będą składane, będą zatwierdzane i sprawdzane przez Radę Sportu. To co państwu 

mówiłam powołana została w październiku nowa Rada Sportu. Ona jest 12 osobowa.  

Jest liczna, ale ja chciałam, żeby ta Rada Sportu składała się z przedstawicieli klubów i osób, 

które z każdej kategorii sportowej, jaka jest w Murowanej Goślinie, żeby każda dyscyplina 

sportowa miała w Radzie Sportu swojego przedstawiciela i dlatego jest 12 osób. Oprócz tego 

oczywiście jest Dyrektor Centrum Kultury i Sportu, który będzie jakby, jest przewodniczącym 

tej Rady Sportu, żeby organizował te spotkania i tak dalej. Więc te 12 osób z każdej  

z dyscyplin, które dzisiaj są w Murowanej i które dostają mieszkańcy naszej gminy, bo tu  

nie ma żadnego kryterium wiekowego, dostają te stypendia. Każdy ma swojego 

przedstawiciela, więc wątpię, żeby byli tutaj pokrzywdzeni, a dodatkowo było to jakby 

dyskutowane, to my sobie nie wymyśliliśmy, czyli Centrum Kultury tych osiągnięć sportowych, 

tylko zostało to uzgodnione i jakby przedyskutowane, kto jakby gdzie się załapuje. Więc ja  

nie widzę takiego ryzyka. Nie wiem z kim pan radny rozmawiał, że ktoś się nie załapie. 

Widocznie wcześniej się nie załapywał na stypendium albo nie składał. Nie mamy też sytuacji, 
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że ktoś ze względu za niskie wyniki nie dostał stypendium, bo jeżeli ktoś już składa,  

no to zgodnie z regulaminem. Więc ja nie widzę tutaj takich, no takiego ryzyka. 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie  w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania  oraz wysokości stypendiów sportowych dla zawodników za osiągnięte 

wyniki sportowe. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/71/2024 w sprawie określenia zasad,  

trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych  

dla zawodników za osiągnięte wyniki sportowe. 

 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR III/24/2024 Rady Miejskiej  

w Murowanej Goślinie z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie określenia szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii rozwoju gminy Murowana 

Goślina do 2035 roku, w tym trybu jej konsultacji. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

Komisja Oświatowo-Społeczna zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR III/24/2024 Rady Miejskiej  

w Murowanej Goślinie  z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie określenia szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii rozwoju gminy Murowana 

Goślina do 2035 roku, w tym trybu jej konsultacji. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/72/2024 w sprawie zmiany Uchwały  

NR III/24/2024 Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

rozwoju gminy Murowana Goślina do 2035 roku, w tym trybu jej konsultacji. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji Miasta i Gminy Murowana Goślina. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

Komisja Oświatowo-Społeczna zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna 

 

(Brak dyskusji) 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji Miasta i Gminy Murowana Goślina. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/73/2024 w sprawie zasad wyznaczania składu oraz 

zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta i Gminy Murowana Goślina. 

 

 

Po podjęciu uchwały Przewodnicząca Rady Elżbieta Walczak zaproponowała żeby radni Rady 

Miejskiej wyznaczyli  dwie osoby zgodnie z tym, co jest w regulaminie jako przedstawicieli rady 

do tego Komitetu Rewitalizacji. Po konsultacji z panem doktorem Kołsutem na ten temat 

Przewodnicząca zaproponowała żeby były to osoby, które reprezentują te obszary 
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przeznaczone do rewitalizacji. Są to obszary wiejskie, ale w tej radzie będą również 

uczestniczyć sołtysi, w związku z tym zostali zaproponowani radni miejscy. Największy obszar 

to Śródmieście i to jest obszar Pani Radnej Krzysztoń. Przewodnicząca Rady Elżbieta 

Walczak zapytała czy Pani radna wyraża zgodę na przystąpienie do tego Komitetu. Radna 

Małgorzata Krzysztoń podziękowała za propozycję i zgodziła się na bycie członkiem Komitetu 

Rewitalizacji. Przewodnicząca Rady Elżbieta Walczak poinformowała, że w dużej mierze 

obszar rewitalizacji obejmuje Nowy Rynek, który jest jej okręgiem wyborczym, dlatego sama 

zgłosiła się na członka Komitetu Rewitalizacji. Następnie zapytała radnych czy są jeszcze jest 

chętny i chce kandydować. Radny Mikołaj Gałka powiedział, że wstrzymał się od głosowania 

nad tą uchwałą, dlatego, że zastanawiał się właśnie w jaki sposób będą powoływani radni  

do tego, w jakich kategoriach oraz pogratulował odwagi, że Pani Przewodnicząca sama się 

zgłosiła. W odpowiedzi Pani Przewodnicząca wyjaśniła, że obszar rewitalizacji obejmuje  

Śródmieście, gdzie w większości jest to okręg Pani Radnej Krzysztoń. Tam jest również okręg 

Pana Radnego Padiaska, ale w mniejszości. Natomiast okręg Nowy Rynek i wszystkie ulice 

Kręta, Długa, Kutrzeby to jest okręg wyborczy Przewodniczącej Rady, która zamieszkuję ten 

obszar od 35 lat. Rana Małgorzata Krzysztoń poinformowała, ze jeżeli Pan Mikołaj Gałka  

jest chętny to może kandydować na członka Komitetu Rewitalizacji ale radny nie wyraził zgody. 

 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Walczak przedstawiła radzie członków Komitetu Rewitalizacji: 

- Radna Małgorzata Krzysztoń; 

- Radna Elżbieta Walczak. 

 

 

12. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji w gminie Murowana Goślina. 

 

Komisja Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały 7 głosami za, 0 głosów przeciw,  

1 głos wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna. 

Komisja Oświatowo-Społeczna zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujący się, 1 osoba nieobecna 

 

(Brak dyskusji) 
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Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji w gminie Murowana Goślina. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/74/2024 w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji w gminie Murowana Goślina. 

 

 

13. Projekt uchwały w sprawie zasad ustalenia wysokości diet sołtysów sołectw Gminy 

Murowana Goślina. 

 

Projekt uchwały został wprowadzony na wniosek Pani Burmistrz. 

 

Sekretarz Kamil Pajewski: Szanowni Państwo, jeżeli Państwo nie widzicie tego w porządku 

obrad, prośba o odświeżenie programu eSesja. Wówczas się pojawią Państwu te dwa 

dodatkowe punkty. Pierwsza uchwała dotycząca zasad ustalenia wysokości diet sołtysów 

sołectw Gminy Murowana Goślina. Tak jak Pani Burmistrz już powiedziała, w zakresie 

merytorycznym nic nie zostało w tej uchwale zmienione względem uchwały obecnie 

obowiązującej. W §1 jest ustalona wysokość miesięcznej diety. Następnie w §2 sposób 

umniejszania tej diety z uwagi na nieobecności. Następnie w §3 jest wprowadzona zasada 

proporcjonalności w zakresie, gdy kadencja upływa w sposób niepełnego miesiąca. Następnie 

jest wygaszana ta uchwała obecnie obowiązująca i ten najważniejszy §6 dotyczący właśnie 

spełnienia tego wymogu, który powstał po orzeczeniu Naczelnego Sądu Administracyjnego, 

który uznał, że te uchwały są aktami prawa miejscowego, czyli obowiązek ogłoszenia  

tej uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

 

Mecenas Jakub Kortus: W kwestii formalnej, mając na uwadze brzmienie art. 25a  

ustawy o samorządzie gminnym, państwo radni, którzy jednocześnie są sołtysami,  

no rekomendujemy, żeby nie brali udziału w tym głosowaniu, no z uwagi na to, że ten przepis, 

który jest kompetencją dla rady, mówi o możliwości ustanowienia tych zasad,  
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czyli to głosowanie dotyczy interesu prawnego danego radnego będącego sołtysem, wobec 

tego proszę o wyłączenie się z głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zasad ustalenia wysokości diet sołtysów sołectw Gminy 

Murowana Goślina. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/75/2024 w sprawie zasad ustalenia wysokości  

diet sołtysów sołectw Gminy Murowana Goślina. 

 

 

14. Projekt w sprawie zasad ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych Gminy Murowana Goślina. 

 

Projekt uchwały został wprowadzony na wniosek Pani Burmistrz. 

 

Szanowni Państwo, analogicznie jak przy uchwale dotyczącej diet sołtysów, tutaj również 

merytorycznie nie zostały wprowadzone żadne zmiany. W §1 ustalono te zryczałtowane 

miesięczne diety, ich określone wysokości i progi w zależności od pełnionej funkcji w Radzie 

Miejskiej. Następnie w §2 zasady zmniejszeń. Następnie zasadę proporcjonalności, wcześniej 

jeszcze zasadę usprawiedliwiania nieobecności, to również było uregulowane w poprzedniej 

uchwale, znaczy w obecnie obowiązującej uchwale. Następnie jest sprawdzona zasada 

proporcjonalności naliczania diety. Podstawa wypłacania tej diety oraz zasady zwrotu kosztów 

poniesionych w podróżach służbowych. Tutaj wprowadziliśmy ten §5. Są skonsumowane  

dwie obowiązujące obecnie uchwały, jakby w ramach tej nowej uchwały. No i ta zasada 

dotycząca publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Tutaj może 

Państwa uwagę zwrócić taki jeden zapis dotyczący, w §5 w ust. 2 macie Państwo zasady 

delegowania na wyjazdy służbowe i tutaj jest to jedyna zmiana redakcyjna w zakresie tego,  

że Przewodniczącego Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie dokonuje najstarszy wiekiem 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie. Jest to wprowadzony zapis, który 

uwzględnia obecnie konsultowaną treść statutu Gminy Murowana Goślina, gdzie z uwagi  
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na zapisy ustawowe wprowadzono zapis dotyczący ogólnie wiceprzewodniczących i zasadę, 

że w momencie nieobecności przewodniczącego reprezentuje go najstarszy wiekiem 

wiceprzewodniczący. Stąd też tutaj już na tym etapie, żeby później nie trzeba było tej uchwały 

zmieniać już wprowadziliśmy ten zapis, który obejmuje jakby te zmiany, które będą zachodziły 

w związku ze statutem. 

 

Głosowanie w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zasad ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnych Gminy Murowana Goślina. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr VII/76/2024 w sprawie zasad ustalenia wysokości  

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Gminy Murowana Goślina. 

 

 

15. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Murowana Goślina. 

 

Magdalena Binięda – Grzebyta: Zarządzenie nr 77/2024, dotyczy tych terenów pod  

dzierżawę, pod garaże tutaj na Wojska Polskiego. Jakbym mogła też prosić o informację,  

jaki był stan też w ogóle tych garaży, czy to było unormowane, no bo tam jakby to wiemy,  

że te garaże tam już od kilku, kilkunastu lat są postawione, czy one były tam legalnie stoją, 

czy nielegalnie, czy jaki jest cel tutaj tego zarządzenia? 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Mówimy drodzy państwo o garażach, które są przy blokach 

na ulicy Graszyńskiego. Tu mieliśmy taką sytuację, porządkujemy różne tereny na całej gminie 

i tam gdzie wychodzą, że mamy działki gminne nasze,  a są zajmowane przez osoby i fizyczne 

i prawne, no wnioskujemy albo o usunięcie się z naszych działek, albo o podpisanie z nami 

umów. I tutaj mieliśmy taką sytuację, że część garaży, nie pamiętam, przepraszam, dokładną 

mapkę nie wzięłam, chyba 14. Niektóre są w całości, niektóre w połowie, niektóre  

metr kwadratowy, stoją na działce. Po prostu one, jak Państwo wjedziecie ulicą, to widzicie  

na pewno, te garaże tak pączkowały. Najpierw były tylko na działce wspólnoty przy blokach,  

a później każdy dostawiał kolejny blaszany garaż i jakby nie pytano się właściciela, czy w ogóle 

może postawić te garaże. No i teraz mieliśmy dwa wyjścia. Albo zwrócić się do tych właścicieli, 
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że mają po prostu wziąć te garaże, No i tutaj na pewno odbiłoby się to na państwach radnych, 

którzy są z tego okręgu, no bo te garaże stoją tam, można powiedzieć, niektóre od zawsze  

i cel byłby tylko taki, żebyśmy nie chcieli, żeby były na naszej działce, ponieważ  

nie ma na razie gmina w planach jakiejkolwiek tam budowy, ingerencji na tej działce,  

no nie jest to na stałe postawiony budynek, tylko garaż, który może w każdej chwili. 

Zwróciliśmy się pismami, najpierw szukaliśmy w ogóle właścicieli tych garaży, więc to była 

taka akcja trochę śledczo - policyjna można powiedzieć, bo wywieszaliśmy najpierw kartki 

zalaminowane na garażach, że prosimy o kontakt. Niektórzy się bali, bo nie wiedzieli właśnie 

o co chodzi. Wieszaliśmy to w klatkach, w blokach, żeby dojść do właścicieli tych garaży.  

I z każdym z właścicieli, wiemy już kto jest właścicielem danego garażu, są niektóre osoby, 

które mają dwa garaże, podpisaliśmy umowy dzierżawy, czyli teraz te osoby, które mają  

te garaże na naszej działce gminnej płacą po prostu gminie dzierżawę. Niektóre za cały garaż, 

a niektóre podzieliliśmy, ponieważ część garażu jest na naszej działce, a część na wspólnoty, 

czyli tam, gdzie są te bloki. I mamy po prostu ten temat tej działki jakby unormowany, że nikt 

jakby bez naszej wiedzy i bez naszej zgody. No i na razie zostawiliśmy te garaże. Jeżeli 

państwo zdecydujecie, że wam to, nie wiem, jako radni wizualnie, no ale mówię, tych garaży 

tam jest tak sporo, że powiedzmy te 14, które stoi u nas, no nie zmieni jakby wizerunku  

tej części miasta, więc po prostu unormowaliśmy to, wiemy z imienia i nazwiska,  

kto jest właścicielem danego garażu, mamy mapki, mamy podpisane umowy i każdy z tych 

wynajmujących teraz zgodnie z umową i cennikiem, regulaminem, uchwałą o opłatach,  

jaka obowiązuje w gminie na konto gminy wpłaca dzierżawę za swój, za albo cały,  

albo za częściowo za garaż. Za grunt, za to, że stoi na, nie za garaż, przepraszam, tylko  

za to, że garaż stoi na naszym gruncie, czyli za powierzchnię gruntu. 

 

Mikołaj Gałka: Pkt II podpunkt 17. Pani Burmistrz, bardzo bym prosił o przybliżenie informacji 

ze spotkania z Panem Markiem Nitkowskim, Prezesem Kolei Wielkopolskiej w sprawie 

elektryfikacji linii kolejowej do Wągrowca. Gdyby Pani mogła powiedzieć kilka słów, kiedy jest 

planowana ta inwestycja, co musi nastąpić, żeby była realizowana, oprócz tego,  

że są pieniądze lub będą. 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Kiedy jest planowana, to tego niestety nawet Pan Prezes 

Nitkowski nie wie, ponieważ wstępny koszt elektryfikacji tej linii, oczywiście to jest szacunek, 

to jest 200000000 złote. Więc tutaj są starania, żeby tą inwestycję poszło jakby z rządowych 

pieniędzy, czyli żeby to była inwestycja nie PKP Kolei Wielkopolskich, czy PLK, które  

są właścicielami, czy danych gmin, po których jest ta linia Poznań Główny, Wągrowiec i dalej 

Gołańcz, tylko był to projekt rządowy. I pan prezes, spotkaliśmy się z panem prezesem, 
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ponieważ prędzej czy później czeka jakby nie tylko naszą linię, ale chcemy być jednym  

z pierwszym, bo wiadomo, że kto pierwszy to dla niego mogą się znaleźć pieniądze,  

dla pozostałych już dalej nie. Ponieważ jak państwo wiecie środki unijne nie będą  

już przeznaczone na wagony na pociągi, które są, były kupowane wcześniej spalinowe,  

więc jedynym naszym tutaj wyjściem, no bo te pociągi mają swoje, te wagony mają już swoje 

lata, żeby się nie okazało, że nie wiem, za parę lat nie mamy po prostu wagonów i nie mamy 

czym jeździć do Wągrowca czy dalej, czyli będą nam ubywać połączenia. Pan Prezes Kolei 

Wielkopolskiej, który dzisiaj nam obsługuje tą linię, no jest za, jakby lobbuje w sprawie 

elektryfikacji linii tej kolejowej. I teraz odbędzie się spotkanie Marszałek Jankowiak, który jakby 

pod Urząd Marszałkowski podlegają kolej. Też lobbuje, żeby tą elektryfikację zrobić. No i my 

jakby spotykamy się jako włodarze i będziemy dalej rozmawiać i namawiać i Marszałka i dalej, 

żeby to był projekt rządowy i żeby rozpocząć jakby tutaj rozmowy, żeby to się pojawiło  

w najbliższych, ale to jest na pewno parę lat do przodu, to nie jest ani w przyszłym roku,  

ani za dwa, bo samo zrobienie projektu, samo postawienie słupów, które prawdopodobnie 

stawiałaby warunki i słupy Enea, no bo ona jest tutaj gestorem całej sieci, no to jest na pewno 

kilka lat, a mówię, a wstępny projekt taki, nie jest to jakiś kosztorys, to jest 200000000 złote, 

tak pan prezes to wycenia, No więc są tam takie pieniądze, że bez wsparcia rządowego  

i bez jakiegoś programu to się nie odbędzie. Więc my rozpoczynamy, jakby Pan Prezes 

Nitkowski spotyka się z poszczególnymi, my spotkaliśmy się z panem prezesem i te spotkania 

na pewno będą kontynuowane, żeby tak lobbować i apelować do polityków, żeby to się 

znalazło w programie rządowym, żeby to był jakiś program, który wspomoże właśnie takie 

miejscowości i w takim temacie. 

 

Magdalena Binięda – Grzebyta: Ja mam jeszcze pytanie odnośnie tego spotkania z Wójtem 

Marcinem Wojtkowiakiem w sprawie budowy ronda przy centrum handlowym. Mogłabym 

prosić o szczegóły tego spotkania, ustaleń.  

 

Burmistrz Justyna Radomska: Tak jak kiedyś Państwu wysłałam maila z taką propozycją 

Gminy Czerwonak, która na razie ma taki jeden rysunek koncepcyjny jakby, bo nie ma jeszcze 

projektu. Gmina Czerwonak wtedy zwróciła się do nas, czy jesteśmy w stanie współfinansować 

projekt budowy tego ronda. Wysłałam państwu wtedy mapkę z lokalizacją i ten rysunek 

koncepcyjny. Na razie Gmina Czerwonak odłożyła to do przyszłego roku. My spotkaliśmy się, 

ponieważ chcemy, żeby Czerwonak zastanowił się, bo te rondo owszem będzie w Gminie 

Czerwonak, będzie służyło jakby terenom inwestycyjnym Gminy Czerwonak, bo nie oszukujmy 

się te wszystkie centra i te tereny, które są obok centrum jeszcze aż do Poznańskiej, czyli ten 

cały rejon tutaj, to są tereny inwestycyjne Gminy Czerwonak. No i te rondo, owszem, będzie 
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jakby służyło naszym mieszkańcom, bo tutaj tylko my będziemy z tego korzystać wyjeżdżając, 

ale to będzie wjazd i pomoc dla terenów inwestycyjnych, więc to jest takie dwa w jednym.  

A my przy tym skorzystamy. Zaproponowaliśmy na tym spotkaniu, znaczy oznajmiliśmy,  

że prawdopodobnie nie dołożymy swoich środków do projektu tego ronda, ponieważ owszem, 

jest to w jakimś stopniu ułatwienie może komunikacyjne dla naszych mieszkańców, ale my  

już sobie radzimy. I dokładając kilkadziesiąt tysięcy do projektu, który ma służyć tylko 

Czerwonakowi i jemu strefie aktywacji. Nie za bardzo chcemy się do tego dokładać. To taka 

była szczera rozmowa, ale zaproponowaliśmy, żeby Czerwonak przeanalizował. Tu nie ma  

w ogóle szans na rondo na drodze wojewódzkiej na obwodnicy. To w ogóle Państwo o tym 

możemy zapomnieć, ale zaproponowaliśmy, żeby może Gmina Czerwonak, bo to nadal  

jest ich teren, przesunęła trochę te rondo i wybudowała je na skrzyżowaniu Raduszyńskiej  

a Kutrzeby, czyli tu, że owszem, one by wtedy nam, bo tak jak państwo codziennie albo 

jeździcie, wyjeżdżacie z ulicy Kutrzeby przy tym lustrze na Raduszyńską, jak chcecie skręcić 

w lewo. No to widzicie ile tam te lustro no niby pomaga, ale jak jest zła pogoda to nie widać 

nadjeżdżających samochodów i cały czas tam są piski i klaksony, że może te rondo wtedy  

i wtedy to by była faktycznie pomoc dla całego osiedla Zielone Wzgórze. Mielibyśmy inne 

skrzyżowanie łącznie z chodnikami i jakby połączeniem i ścieżki i wyjazdem, żeby te rondo 

było troszeczkę dalej. No i Pan Wójt obiecał, że z drogowcami przeanalizują, no bo to też jakby 

pomoże im w wyjeździe. No to wtedy jesteśmy do takiego projektu w stanie się dołożyć. Taka 

była nasza deklaracja, że jeżeli to miałoby służyć mieszkańcom faktycznie Murowanej  

i wyjazdowi z tak dużego osiedla jak Zielone Wzgórza, czyli połączenie Raduszyńskiej  

z Kutrzeby, no to tutaj w tym rejonie widzimy sens takiego przebudowy skrzyżowania,  

bo to skrzyżowanie też jest w Gminie Czerwonak, jak państwo wiecie, więc no takie były 

rozmowy, czekamy na informacje, czy są w stanie po prostu te rondo zrobić w innym miejscu 

niż planują w tej koncepcji, bo do koncepcji się nie dołożymy, to znaczy do projektu  

w tej lokalizacji my się nie dołożymy. A czy oni nadal będą to budować? No na razie zawiesili 

ten projekt. 

 

Magdalena Binięda – Grzebyta: Ja podzielam opinię pani burmistrz i zobaczymy  

co faktycznie z tego pomysłu dalej wyjdzie. 

 

 

16. Interpelacje, wole głosy i wnioski. 

 

Magdalena Binięda – Grzebyta: Ja mam tylko taki mały wniosek, bo bardzo mnie to cieszy, 

że już mamy otwarty stadion miejski i widać faktycznie zainteresowanie mieszkańców  
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co do pump trucka i skate parku. Jednakże pojawił się pewien problem w związku z otwarciem 

tych dwóch miejsc. Otóż przepraszam za sformułowanie, ale głupota ludzka nie zna granic. 

No i jest wejście tutaj od ulicy Łąkowej, od tego terenu utwardzonego i niestety pojawi się taki 

problem, że mieszkańcy, prawdopodobnie mieszkańcy, bo oczywiście to nie muszą być nasi. 

Rodzice dowożący dzieci tam na ten skatepark i na pump track zostawiają samochody niestety 

na tej utwardzonej części ulicy Łąkowej. Na samej drodze, na samym zakręcie czasami stoją 

rządkiem albo po jednej i po drugiej stronie i jest mały przesmyk. A nie ukrywając ten zakręt 

akurat na ulicy Łąkowej też jest dość niefortunny, jest dość ostry. Jeszcze mając na uwadze, 

że tam stoją samochody po jednej i po drugiej stronie, no to życzę powodzenia, żeby tam 

przejechać i zachować faktycznie bezpieczeństwo, tym bardziej, że nie ma tam chodników, 

więc to też nie jest żadna tajemnica, że ludzie się poruszają no po drodze, tak. I to też no dzieci 

głównie, tak. Dzieci, młodzież. W związku z tym no nie wiem właśnie, jakie byłoby 

najrozsądniejsze rozwiązanie, bo przypuszczam, że jeżeli by tam wprowadzić jakiś zakaz 

zatrzymywania się, no to jest pewnie zmiana organizacji ruchu. Nie wiem na ile to jest tam 

możliwe, no i jakie możliwości można by tam wprowadzić, czy ewentualnie parking tam zrobić. 

No miałam nadzieję, że to się zakończy, jak już tutaj będzie w całości otwarty stadion i ludzie 

będą faktycznie zostawiali u góry samochody i schodzili sobie stadionem tam na dół,  

ale no niestety, no właśnie, to chyba wychodzi ludzkie lenistwo, że już jest za daleko przejść 

ten kawałek. Więc no taki problem i tutaj też mieszkańcy zgłaszają, więc no proszę, żeby tutaj 

Urząd miał to na uwadze i przygotował jakieś rozwiązanie tego problemu. 

 

Burmistrz Justyna Radomska: No tutaj tylko zmiana organizacji ruchu i na tym odcinku 

zakaz parkowania. Nie zakaz zatrzymywania, bo zatrzymać się można, wysadzić i niech 

dziecko, bo faktycznie tu niektórzy mają bliżej, wchodzą sobie od Łąkowej, ta furtka będzie 

otwarta. No główne wejście już jest otwarte, więc można przejść do pump tracku głównym 

wejściem. Jest tam parking, więc zobaczę jaką mamy organizację ruchu na Łąkowej. 

Wprowadzimy po prostu na tym odcinku od zjazdu powiedzmy, do końca pump tracka, zakaz 

parkowania, żeby tam po prostu samochody nie stały, ale to no chwilę się wiąże, no bo  

to musimy ze starostą i tak dalej po uwzględniać te znaki, więc zapisałam, postaramy się to 

wprowadzić, nie. 

 

Małgorzata Krzysztoń: Ja tylko chciałam dopytać o most koło Dino, czy już coś wiadomo  

w sprawie tej nakładki bitumicznej, czy będzie wykonana, czy nie? I drugie jeszcze od razu 

pytanie, czy już może jest projekt rozbudowy ulicy Wodnej?  
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Burmistrz Justyna Radomska: Nakładka będzie, mamy już podpisaną umowę, więc 

skończyliśmy łatanie wszystkich dziur, te ostatnie nawierzchni bitumicznej i ta nakładka  

i jeszcze na mostku w samym Mściszewie to są dwie ostatnie prace, które firma która wygrała 

nawierzchnie bitumiczne musi zrobić i na pewno nie powiem, czy to jutro, czy za tydzień,  

ale jest zlecone i będzie to zrobione. Jeżeli chodzi o projekt ulicy Wodnej to tu nie wiem, który 

miesiąc już borykamy się ze starostwem a propos zatwierdzenia geometrii tej drogi. Jest 

przepis, który dopuszcza w trudnych warunkach różne odstępstwa, to znaczy, że nie musi być 

zachowana szerokość chodników, mogą być zwężenia. Jest taki przepis, nowe prawo 

budowlane, tylko niestety niektórzy no powiem wprost, nie każdy w starostwie chyba wyjeżdża 

w teren, patrzy na mapach Google albo, bo ta ulica jest ewidentnym przykładem, gdzie  

te odstępstwa muszą być, ponieważ są istniejące domy, są istniejące płoty i nie da się 

niektórych rzeczy przestawić po prostu o, nie wiem, 30 centymetrów, żeby zachować daną 

szerokość chodnika, która powinna być, no, ale niestety nie da się jej zrobić, jeżeli mamy mieć 

zachowaną szerokość jezdni i projektant chyba trzeci miesiąc boryka się z urzędnikami, żeby 

zatwierdzić na trzech odcinkach projekt na tej Wodnej, czyli on już jest któryś raz poprawiany 

na wniosek urzędnika, łącznie, że ostatnio. No wychodzą takie dziwne sytuacje i 5 i 6 grudnia 

właśnie mamy spotkanie wszyscy włodarze z panem starostą na nasz wniosek. Pan starosta 

zwołał takie spotkanie wszystkich włodarzy powiatu poznańskiego, ponieważ borykamy się 

coraz bardziej właśnie z takim urzędniczym podejściem do niektórych tematów i do bardzo 

długim terminem zatwierdzania i projektów organizacji ruchu. My nieraz czekamy po pół roku 

z jednym znakiem, żeby zatwierdzić lub właśnie z takimi rzeczami, które są dla nas ważne  

i chcemy szybko puścić i non stop musimy aneksować umowy z projektantami, bo my przez  

3 miesiące nie możemy jednego odcinka przejść z danymi urzędnikami i na wniosek włodarzy 

Pan Starosta zwołał takie zebranie i będziemy właśnie na ten temat rozmawiać, jak mamy 

współpracować samorząd z samorządem, żeby to wszystko lepiej szło. Więc jak pani chce 

zobaczyć, to może pani podejść do Referatu Inwestycji, jak ten projekt dzisiaj wygląda  

i tam pani kierownik pokaże, gdzie się borykamy, jakby czego nie mamy zatwierdzonego,  

przy jakiej posesji powiedzmy i z czym się borykamy, bo on już powiedzmy ma ten 90% 

kształtu, że nic się tam nie zmieni, tylko że walczymy teraz o odstęp, żeby nie przesuwać 

ludziom dużo płotów i nie wykupywać posiadłości na 30 centymetrów, żeby chodnik miał  

nie wiem, metr pięćdziesiąt, a nie metr dwadzieścia, tak? Te trzydzieści centymetrów  

nie raz brakuje, a to jest taka możliwość, tylko borykamy się z urzędem. Więc zapraszam, 

można obejrzeć, ale jeszcze nie mamy jakby oficjalnego pozwolenia na budowę końcowego 

na tą ulicę. 
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Krzysztof Padiasek: Czy już wiadomo może, czy dostaniemy dofinansowanie na budowę 

Starczanowskiej? Bo chyba w listopadzie miało to się wyjaśnić, z tego co pamiętam. 

 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Codziennie sprawdzamy stronę Urzędu Marszałkowskiego. 

Jeszcze nie ogłosili Wojewódzkiego, przepraszam. No jeszcze nie ogłosili. No mówili,  

że w listopadzie i w poniedziałek wchodzimy już z nadzieją, że może będzie. Dzisiaj  

też wchodziliśmy przed sesją. No nie ogłosili jeszcze. Jak zadzwonimy, to już teraz  

nie dzwonimy, bo po trzecim telefonie już nie chcemy ich zdenerwować, żeby czasem  

nas odrzucili. Więc mamy cierpliwie czekać. Więc jak tylko dostaniemy informację,  

że przeszliśmy, to na pewno nawet, jeżeli byśmy się nie widzieli bo będą między jakimiś 

komisjami, to postaram się państwu mailem napisać lub wysłać, że mamy czy nie mamy jakby 

listę rankingową. 

 

 

Krzysztof Padiasek: Dopytam, jeśli chodzi o dworzec, wszystko idzie zgodnie z planem,  

czy są może jakieś tam przesunięcia w czasie, nie wiem, opóźnienia? 

 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Nie, wykonawca mówił, wszystko idzie zgodnie z planem. 

Może nie widać, oni są w środku teraz panowie. Co tydzień odbywają rady budowy, więc  

nie mamy zgłoszeń od wykonawcy, że jest jakieś zagrożenie terminowe, a nawet wprost mówi, 

że jak na wiosnę ruszy już takim, no bo na razie to taka jest dłubanina rozbiórkowa i więcej 

kłucia i takiej zabawy, jak ja to mówię, z młoteczkiem. Jak wiosna i będzie ciepła pogoda,  

to nawet wykonawca mówi, że on chce przyspieszenia pracy, żeby to wcześniej oddać,  

bo im wcześniej odda, tym wcześniej dostanie, będzie miał zapłacone, więc nie mamy żadnych 

zgłoszeń, żeby było zagrożenie terminowe na razie. 

 

 

Krzysztof Padiasek: My płacimy, tak jeszcze dopytam, w transzach, czy po zakończeniu całej 

inwestycji, czy to będą jakieś tam płatności w ciągu roku też? 

 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Nie pamiętam ile akurat, przepraszam, tu jest transzy,  

ale to jest, I transza chyba jest na koniec roku, ale to jest jakaś minimalna, tylko za część robót 

rozbiórkowych, tak jak zgodnie z kosztorysem. A później za dane etapy, ale to nie jest  

co miesiąc, tylko to są transze po wykonaniu jakiejś większej roboty i my to składamy  
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do urzędu i dopiero jest, bo to jest Polski Ład, więc dopiero jak tam są takie okienka tranzytowe, 

tak to się nazywa, my składamy wniosek i dopiero jak Urząd Marszałkowski wtedy przeleje,  

to my przelewamy do wykonawcy. 

 

 

Radosław Matoga: Ja bym chciał podpytać w kwestii, którą ostatnio na bodajże sesji 

zgłaszała Pani Radna Beata Robak, a mianowicie mam na myśli sytuację z oświetleniem, 

oświetleniem boiska przy Szkole Podstawowej nr 2. Mam na myśli, że po prostu widzę  

jak chociażby na naszym portalu społecznościowym, Facebook, gminnym portalu  

oraz sam otrzymuję liczne  zgłoszenia, że po prostu to oświetlenie jest uciążliwe dla sąsiednich 

ulic. I chciałbym dopytać, czy jest jakaś możliwość pochylenia tych lamp, być zamontowane 

jakieś osłony, jakie stanowisko Urzędu Pani Burmistrz w tej sprawie?  

 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Część lamp już została poprawiona, bo mogliśmy  

tam zmienić nachylenie tych lamp, czyli lampy, które są na wysokości od ulicy Kutrzeby  

na placu zabaw, one zostały tak pochylone, że to od razu jest widoczne, bo nie jest oświetlany 

blok, który jest po drugiej stronie, czyli ludzie już no mają ciemno, już ich nie oświetlamy 

powiedzmy, ale tu mogliśmy sobie pozwolić na takie obniżenie, ponieważ jest to plac zabaw, 

są to alejki, więc jeżeli chodzi o boisko, to trochę trudno tutaj będzie jakby zniwelować tak, 

żeby jednak ludziom do końca nie świeciło, ponieważ one musi mieć swoją siłę i swoje 

natężenie, żeby oświetlało i bieżnię i boiska, no bo po to jest oświetlenie, żeby na tym boisku  

było to oświetlenie, ale mamy zamówiony podnośnik, bo tam już są wyższe lampy niż tutaj  

na placu zabaw i ma być w tym tygodniu, będziemy jeszcze regulować, ale niestety nie da się 

chyba, boisko po prostu jest zbyt blisko zabudowań, zbyt blisko okien, no bo to jest  

tuż przy domach, tuż przy oknach od ulicy na przykład Źródlanej, żeby tak zniwelować  

to oświetlenie, które jest, żeby jednak nie świeciło w domach, więc na pewno postaramy się 

obniżyć jakieś tam zastosowania, ale na pewno nie w 100%, czyli nie będzie tak jak kiedyś. 

Dodatkowo oświetlenie, całe boiska już zostały przekazane. To są boiska szkolne tutaj  

w zarządzie i już jest Szkoły Podstawowej nr 2. Po spotkaniu z panią dyrektor ustalone zostało, 

boiska były oświetlone do 22.00. Od wczoraj boiska świecą się do godziny 20.00, ponieważ 

widzimy, że po otwarciu stadionu jednak część biegaczy przeniosła się na stadion, bo tam jest 

wymiarowa bieżnia a tutaj była taka powiedzmy mini i jest komunikat na stronie i naszej  

i szkoły, że boiska teraz gasną o 20.00, jeżeli ktoś by chciał pobiegać lub pograć dłużej,  

bo to ma się zgłosić do Pani Woźnej i Pani Woźna do 21.00 włączy te boiska, bo tam jest  

taki pilot, którym możemy włączyć, więc jeżeli ktoś by chciał jednak po 20.00 przyjść,  

to wystarczy tylko podejść, są Panie Woźne w szkole i one włączą to oświetlenie komuś.  
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Nie będzie się świecić po prostu cały czas przy pustych, no bo były takie dni, gdzie faktycznie 

nikogo nie było i się świeciło do 22.00, więc od wczoraj palą się do 20.00, na wniosek do 21.00. 

Jeżeli ktoś by chciał, to Panie Woźne, tak ustaliliśmy teraz w tym okresie zimowym przy takiej 

pogodzie, ale za to znowu na stadionie, po pierwszym mieliśmy znowu od biegaczy, żeby 

wyłączyć lampy, bo mają za jasno do biegania. Więc jak Państwo widzicie, mamy bieżnię, 

która jest nieoświetlona, ale to jest na wniosek biegaczy, ponieważ jak włączyliśmy, 

przepraszam za określenie, tak zwane te jupitery, które oświetlają jakby boisko, tą murawę, 

no one muszą mieć swoją siłę na mecze wieczorne, jak Concordia będzie grała. No to jak 

zostały włączone, to od razu był wniosek biegaczy, że jest za jasno i po prostu aż ich. Więc są 

włączone alejki, są włączone obok, które też jakby dają światło, ale te duże lampy,  

te halogenowe na murawie zostały wyłączone i biegacze mówią, że to im zupełnie wystarcza. 

Więc widzicie państwo, jak to wygląda. Więc tutaj jest stadion, jest do 22.00, ale mówię, tam. 

Jakby murawa się nie pali, biegacze chcą biegać bez tych dużych, dużego oświetlenia. 

 

Magdalena Binięda – Grzebyta: Ja w temacie właśnie odnośnie stadionu i oświetlenia,  

No bo tutaj też te lampy widzę, że do 22.00 na tym stadionie miejskim, na tym pump tracku  

i na skate parku też się świecą. Czy jest jakaś opcja, żeby w tym okresie zimowym one się 

krócej świeciły? No bo widzę, że tam obecnie nie ma zainteresowania o tej 21.00, 22.00.  

Tam nikogo nie ma, a jednak tym ludziom tam po tych oknach też świecą. Więc takie właśnie 

prośba, czy może do 21.00, żeby to skrócić i zobaczyć, co się będzie działo, czy będą jakieś 

skargi. 

 

Burmistrz Justyna Radomska: Porozmawiam z Panem Dyrektorem Centrum Kultury.  

W regulaminie mamy od 8.00 do 22.00. Biegacze nawet proszą, żeby o 6.00 im otwierać,  

bo chcą przed pracą biegać. Nie mamy takiej możliwości, żeby bieżnie od 6.00, więc nie wiem 

jak się przedostają, ale faktycznie biegają po 6.00 już na bieżni. Chociaż są bramy i furtki 

pozamykane. Więc porozmawiam z panem dyrektorem. Może faktycznie na okres zimowy,  

jak jest taka plucha i taka pogoda i będą opady śniegu, po prostu nie będziemy zmieniać 

regulaminów, tylko na czas zimowy zawiesimy jakieś kartki i możemy takie coś zrobić. Dzisiaj 

nie odpowiem, chcę z nim to ustalić, bo zarządcą stadionu jest Centrum Kultury, więc nie chcę 

tutaj za pana dyrektora jakby podejmować decyzji. Porozmawiam i zobaczymy. Postaramy się 

zmienić też. Mam jeszcze informacje. Drodzy państwo, zapraszam państwa wszystkich 

serdecznie teraz 21 na konsultacje społeczne. Będzie przedstawiana na Auli SP1 wyświetlane 

koncepcje zagospodarowania, zazielenienia Placu Powstańców Wielkopolskich. Zaprosiliśmy, 

będzie pani projektantka, która wygrała przetarg na te koncepcje, będzie pan konserwator, 

pod który Plac Powstańców podlega, żeby też przekazać swoje opinie. I chcieliśmy  

z państwem jakby pokazać, co w ramach uzgodnień z konserwatorem zostało zaprojektowane, 
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bo nasza fantazja była dużo większa, ale niestety zostaliśmy trochę zastopowani  

przez konserwatora. Nie wszystko udało nam się, to co byśmy chcieli zaprojektować  

i to co włożyć, ale przedstawimy Państwu trzy koncepcje wszystkim mieszkańcom  

i zapraszamy do udziału w tych konsultacjach, żebyście Państwo widzieli, bo to co jest 

oczywiście Państwu puszczone i widzieliście na mieszkańca, no trudno na pewno to się ogląda 

na takich małych rysunkach i jak jeszcze projektantka nie opowie dokładnie co, gdzie, teraz 

będzie, co zostanie przedstawione, co zostanie zrobione i mam nadzieję, że to będzie bardziej 

tak Państwu wyobraźnia tutaj inaczej zadziała, jak będziecie widzieć kolejne slajdy i tym 

bardziej, że będzie Pan konserwator, który też wyrazi swoją opinię. I od razu tutaj Państwu 

powiem, że, bo tu już widzę, że dyskusja jest, bardzo fajnie mieszkańcy reagują na ankiety, 

na konsultacje, bo to jest faktycznie nasza konsultacja rekordowa, jeżeli chodzi o ilość udziału 

mieszkańców w takich konsultacjach. My nie będziemy tego wykonywać za publiczne gminne 

pieniądze, czyli z naszego budżetu, tylko będziemy czekać na programy, które co roku 

pojawiają się. I te programy są od 80 nawet do 95% dofinansowania. To jest tak zwane  

od betonowanie przestrzeni publicznych, zazielenienie i tak dalej. Więc my jak będziemy mieli 

już wybraną koncepcję, to będziemy czekać na taki program, więc tutaj nie ma obawy,  

bo niektórzy już tam, że szkoda pieniędzy, że tyle. My nie będziemy tego robić z naszego 

budżetu, tylko będziemy czekać na taki program, będziemy składać wniosek i mam nadzieję, 

że się uda, więc wtedy 90, nie wiemy jaki będzie akurat procent w przyszłym roku tego  

z rewitalizacji właśnie takich terenów, jakie akurat będzie dofinansowanie, ale no mówię,  

w poprzednich latach to było 80, nawet 95%, więc wtedy dopiero będziemy wykonywać  

ten projekt. Więc tak dla uspokojenia, jeżeli państwo będziecie z kimś rozmawiać,  

że to nie jest takie drogie, jak się niektórzy tam, jeżeli chodzi o sfinansowanie wydaje.  

Więc to jest jedno. I drugie od razu, drodzy państwo, jesteśmy na finiszu podpisania już umowy 

z Barką, jeżeli chodzi o naszą Spółdzielnię Socjalną. Chciałabym Państwa zaprosić,  

bo chcielibyśmy Państwu przedstawić, żebyście wiedzieli na jakim etapie jesteśmy, co nam 

się udało 28 listopada na 17.00, jeżeli państwo zechcecie przyjść. Niestety aula jest zajęta, 

więc zapraszamy do tej samej salki w SP1, czyli tam gdzie nauczyciele mają tą swoją salkę 

konferencyjną, tam gdzie wcześniej się spotykaliśmy w sprawie Spółdzielni Socjalnej.  

Tam rozmawialiśmy z panią dyrektor, więc na Mściszewskiej, więc zapraszamy 28 listopada 

na 17.00, to przedstawimy państwu już szersze informacje w sprawie naszej Spółdzielni 

Socjalnej, która mam nadzieję, że w styczniu już ruszy i będziemy już działać tutaj.  

To, co chciałam państwu przekazać. I oczywiście spotykamy się we wtorek na połączonych 

komisjach o 8.00 rano. Prześlemy państwu, mam nadzieję, że w poniedziałek najpóźniej,  

ale będziemy tak każdy z kierowników prezentację wyświetlał, jaki mamy projekt budżetu, więc 

na pewno trochę posiedzimy tego dnia. 
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Przewodnicząca Rady Elżbieta Walczak: Informuję państwa, że nastąpiła analiza 

oświadczeń majątkowych radnych, która jest umieszczona na eSesji i można się z nią 

zapoznać. 

 

17. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku Przewodnicząca Rady Elżbieta Walczak zamknęła obrady  

VII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie.  

 

Link do transmisji obrad: 

https://murowana-goslina.esesja.pl/transmisja/60031/sesjaavii2024a19alistopadaa2024.htm  

 

 

Protokolant:       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Wanda Czarnecka               /-/ Elżbieta Walczak 

 


